
Om møder mellem foreninger og regionsbestyrelse i  Region Sjælland
Deltagere

Møde den 28. september 2016 
hos Folkedanserforeningen maj 
1986, Høng (Høng)

Regionsbestyrelse Hanne T (Formand), Solveig (sekretær), Hanne H. (Dragt)
Høng: Jette, Ingrid, Ulla  Ramsø : Poul 
Korsør Folkedanserforening: Bente, Per, Vagn, Torben

Møde torsdag den 6. oktober 
hos Ramsø Folkedanser og 
spillemandslaug (Ramsø)

Regionsbestyrelse Hanne T (Formand), Kurt (kasserer), Hanne H. (Dragt), 
Michael (Spillemandskredsen)
Regionsudvalg og Holbækegnens folkedansere: Susanne (PR), Carsten 
(Dans)
Køge Folkedanserforening: Bent
Tolvturen: Susanne   Ramsø: Hans, Erik, Helle, Poul 

Møde mandag den 10. oktober 
2016
i Tølløse Liegstouw forening
(Tølløse) 

Regionsbestyrelse Hanne T (Formand), Tonny (B&U), Kurt (kasserer)
Regionsudvalg Susanne (PR), Carsten (Dans), Kirsten E. (Dragt)
Tølløse: Egon (Formand og Styrelsen), Lena, Gunner P., Yvonne P., Kirsten 
E.  Ramsø : Poul 
Vipperød folkedanserforening: Mandrup, Eigil , Mona

Møde onsdag den 2. november 
2016
hos Folkedanser i Toreby 
Tureby

Regionsbestyrelse Hanne T (Formand)
Ramsø : Poul 
Folkedansere i Toreby: Dansere og spillemænd inkl. Søren Dengsø (formand)

Plan 2017 og 2018

Nye aktiviteter, så medlemmer 
bliver lidt længere

Der var tilfredshed med regionens aktiviteter som arrangementet i Tivoli, 
Andelslandsbyen og regionsopvisning i Assens. Der har også været en meget 
fin tilslutning.

Vi håber på tilsvarende tilslutning i 2017. 
Det kunne være rigtig godt, hvis Regions Sj. stiller med et ekstra stort hold til 
KØST 2017 - 1 kvadrille pr. forening.!!

Der var følgende forslag:
-Temadage med dans f.eks Læsødanse 
-Majsstangsarrangement 
-Et månedligt bal som Rebild/Roskilde på et centralt sted i regionen 
-Spisning før dans for alle 
-Booking af dans på Regionens hjemmeside 
-Kursus i brug af hjemmeside og indtastning af oplysninger 

 - Nye aktiviteter for at tiltrække 
nye medlemmer

Foreningerne har prøvet mange forskellige aktiviteter for at tiltrække nye 
medlemmer, men stort set alle uden større succes. Der er også afprøvet en 
del af nedenstående forslag fra et medlem fra Ramsø:

a) Arrangementer på  efterskoler institutioner (gymnasier, tekniske skoler m.fl.)
b) Lukningstruede foreninger skulle kontaktes (af naboforeninger eller 
regionen om samarbejde)
c) Henvendelse til Linedansere og squaredansere - om samarbejde
d) Tilbud om undervisning i vals – lancier til priser, der var billigere end 
danseskoler.

Flere foreninger har været på skoler, gymnasier m.m. og haft en rigtig god 
oplevelse med de unge mennesker. Dette er en måde at udbrede kendskabet 
til folkedans og spillemandsmusik. Men nye medlemmer giver det ikke.

Er der aktiviteter, der skal 
slettes?

Til Midsommerstævnet i Køge i sommers kom kun få musikere og dansere, og
det blev diskuteret om det skulle stoppe eller flyttes f.eks. til Køge Miniby. Der 
blev opfordret til at der var mulighed for andre oplevelser end musik og dans.  
Regionsbestyrelsen vil forsøge at flytte det til Køge Miniby.

Samarbejde



Hvordan kan vi sammen sørge 
for at foreninger med få 
medlemmer kan fortsætte så 
længe som muligt? Samarbejde
på tværs af foreninger 
- gode eksempler er Hundested,
Stevns og Tryggevælde
– Kender I andre?

Nogle foreninger tilbyder naboforeninger at komme til deres danseaftener 
gratis, for at få danseaftner med et mere passende antal dansere til levende 
musik.
Der er foreninger, der holder fælles danseaftener på skift hos hinanden bl.a. 
for at være flere sammen på danseaftenerne.

Der blev efterlyst samarbejde med DGI. - Foreningerne opfordres til at sende 
DGI arrangementer i Regionen til Susanne, så de kan ses på hjememsiden.

Der blev talt om, at det er vigtigt, at foreningernes legestuer ikke holdes på de 
samme datoer, så der kan komme flest mulige til de enkelte arrangementer. 
Men det sker kun få gange, så ingen umiddelbar indsats menes nødvendig.

Foreninger opfordres til at samarbejde for f.eks. at kunne dække opvisninger.

Dansemaraton KØST 2017
Vi kan nu alle dansene, der er 
melodier til i ”358”, og vi  skal 
derfor vise det for os selv og 
omverdenen og dokumentere 
det for eftertiden. 

Hanne T. fortalt om Dansemaraton på KØST2017. 
Ideen blev positivt modtaget, og det blev angivet som OK at blive optaget på 
video. Hanne T. fortalte, at der er søgt om penge til videooptagelse, men vi 
ved endnu ikke om de bliver bevilget.

Dansene er fordelt til de 5 regioner og B&U, ca. 100 danse til hver. 
Regionsinstruktørerne står for planlægning af legestuer og opvisninger.
Listerne kan ses på KØST2017. Link: http://køst2017.dk

Hjemmesiden
Hvordan får vi en bedre 
kommunikation foreningerne 
imellem? 
Vi har forsøgt at forbedre 
Region Sjællands hejmmeside, 
men mangler en del information 
fra jer i foreningerne. Kan vores 
forbedringer bruges?? 
Har I forslag?? 
F.eks. udsendelse af 
nyhedsbreve.

Det er forskelligt, hvor meget foreningens hjemmeside anvendes. En del af de 
fremmødte anvendte den sjældent eller slet ikke.
De, der bruger hjemmesiden var glad for de forbedringer, der er sket.

Hanne T. gjorde opmærksom på, at det generelt er svært at få de mest 
relevante oplysninger om foreningerne via regionens hjemmeside. Så man får 
nok ikke nye medlemmer ad denne vej. 

Der blev efterlyst mere annoncering af foreningens arrangementer. 
Annoncering på Kultunaut anbefales (gratis). http://www.kultunaut.dk

Der blev efterlyst oplysninger svarende til de hæfter, der tidligere blev udsendt
i papirformat med oplysninger om foreningerne, musikere og instruktører. De 
oplysninger skal nu findes på hjemmesiden. Det er foreningerne, der skal 
indtaste disse. 
Mange fandt det svært at indtaste oplysningerne og efterlyste  et kursus i 
inddatering af data til foreningernes sider i Folkedans Danmarks hjemmeside. 

Der savnes mulighed for booking som på Hovedstadens hjemmeside.

Der savnes en beskrivelse af, hvad får jeg for mit medlemskab til DF.

Der blev foreslået udsendelse af nyhedsbreve. Dette må man godt, hvis der er
mulighed for at melde det fra. Så mangler bare e-mailadresser.

Eventuelt Der var følgende bemærkninger:
- En dagsbillet til landsstævnet  er for dyr, når man bare vil til legestue.
- Generelt bør dragter bruges ved offentlig optræden.
- Forslag om reduceret pris til landsstævne for personer i dragter
- Sørg for god lyd ved arrangementer, brug lydanlæg 
- ”Find en dans” en netudgave af FFFerns Indholdsfortegenelse over danse er
tilgængelig (åben) :  http://www.kemirisk.dk/dans/

Alle var enige om, at mødet var et rigtig godt initiativ for at sat ord på 
folkedansen, arrangementerne, personer, og den lidt kummerlige tilværelse 
den danske folkedans har i øjeblikket.

http://www.kultunaut.dk/
http://www.kemirisk.dk/dans/

